

СОДЕРЖАНИЕ

ПРЕДИСЛОВИЕ	11
--------------------------	----

I. НАУЧНЫЕ СТАТЬИ

<i>Соколов О. В.</i> Начало Итальянской кампании Бонапарта 1796 г.	15
<i>Петрова А. А.</i> Крымская война и ее уроки в испанской публицистике. . .	44
<i>Виватенко С. В.</i> Французские правые партии и Ватикан в годы Первой мировой войны. Трудный выбор между родиной и верой.	58
<i>Веригин С. Г., Чумаков Г. В.</i> Российский взгляд на Лапландскую войну: по материалам центральных российских архивов.	68
<i>Барышников В. Н.</i> Англо-французская военная помощь Финляндии в годы «зимней войны»: взгляд из Москвы.	86
<i>Сидоренко Л. В.</i> Страны Бенилюкса и Альпийского региона на пути в единую Европу: сравнительный анализ причин и алгоритмов интеграции малых стран субконтинента.	100

II. НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

<i>Котельников К. Д.</i> Влияние экономического кризиса на формирование электората национал-социалистов в 1929–1933 гг.	119
<i>Садомцева А. Р.</i> Секретные советско-финляндские переговоры в Стокгольме в феврале 1944 года в свете различных источников: проблемы и достоверность.	131
<i>Шивков Р. А.</i> Армия Андерса в современной российской историографии. .	149

Костромин А. А. Партийно-политическая система Северной Ирландии после Белфастского соглашения. 159

III. ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ И ИСТОРИОГРАФИЯ

Гончарова Т. Н. Достопримечательности «Антарктической Франции» и «Французской Флориды» по запискам первых поселенцев. 167

Романько О. В. Добровольческие формирования из представителей европейских народов в вооруженных силах нацистской Германии. К вопросу о современной российской историографии. 180

Шершинева С. В. США 1960-х годов в травелогe Джона Стейнбека «Путешествие с Чарли в поисках Америки». 190

Возгрин В. Е. Кнуд Расмуссен и Ханс Баггер – датские историки России. . 205

IV. ИСТОРИЧЕСКАЯ АНТОЛОГИЯ

Жан де Лери. История путешествия в Бразилию (отрывки). Вводная статья, перевод с фр. и комментарии Т. Н. Гончаровой. 220

V. РЕЦЕНЗИИ

Сергеев В. В. Рецензия на книгу: Синегубов С. Н., Шилов С. П. Кайзеровская Германия – Великобритания – Россия: альтернативы и реалии военно-морских взаимоотношений в 1897–1906 гг. СПб.: ООО ИЦ «Остров», 2016. – 320 с., илл. 232

Смолин А. В. Советская Россия и страны Запада после Октября 1917г. Рецензия на книгу: Н. Е. Быстрова. «Русский вопрос» в 1917–1920 гг.: Советская Россия и великие державы. М.: Институт российской истории РАН: Центр гуманитарных инициатив, 2016. – 368 с. 238

VI. ХРОНИКА

Научные конференции, проведенные кафедрой истории Нового и новейшего времени (апрель – сентябрь 2016 г.) 243

<i>Арзамасцева Е. Н.</i> Отчет о деятельности студенческого научного общества «Новист» в 2015–2016 учебном году.	260
Наши юбиляры (О. В. Соколов).	267
Библиография научных трудов к.и.н., доцента О. В. Соколова /составитель к.и.н. Т. Н. Гончарова/.	270
<i>Требования к подаче материалов в журнал</i>	274

CONTENTS

PREFACE	13
----------------------	----

I. SCIENTIFIC ARTICLES

<i>Sokolov O. V.</i> The beginning of the Italian campaign of Bonaparte in 1796. .	15
--	----

<i>Petrova A. A.</i> The Crimean war and its lessons in the Spanish press.	44
--	----

<i>Vivatenko S. V.</i> French Right-Wing Parties and Vatican during the First World war. Hard Choice between Motherland and Faith.	58
--	----

<i>Verigin S. G., Chumakov G. V.</i> Russian point of view on the Lapland war: on the materials of the central Russian archives.	68
--	----

<i>Baryshnikov V. N.</i> The Anglo-French military assistance to Finland during the «Winter war»: view from Moscow.	86
---	----

<i>Sidorenko L. V.</i> The countries of Benelux and Alpin Region on the way to United Europe: comparative analysis of reasons and algorithms of the integration of small countries of the subcontinent.	100
---	-----

II. SCIENTIFIC REPORTS

<i>Kotelnikov K. D.</i> The impact of economic crisis on the formation of the electorate of the National Socialists in 1929–1933.	119
---	-----

<i>Sadomtseva A. R.</i> Confidential Soviet-Finnish negotiations in Stockholm in February 1944 from the point of view of different sources: problems and authenticity.	131
--	-----

<i>Shivkov R. A.</i> Anders' Army: modern Russian historiography.	149
<i>Kostromin A. A.</i> The political party system of Northern Ireland after the Belfast agreement.	159

III. CRITICAL STUDY OF SOURCES AND HISTORIOGRAPHY

<i>Goncharova T. N.</i> Curious observations by the first French settlers in «Antarctic France» and «French Florida».	167
<i>Romanko O. V.</i> Voluntary formations of the European peoples in the armed forces of Nazi Germany: to the question of the modern Russian historiography.	180
<i>Shershneva S. V.</i> The U.S. of 1960-s in the travelogue of John Steinbeck «Travels with Charley in Search of America».	190
<i>Vozgrin V. E.</i> Knud Rasmussen and Hans Bagger – the Danish historians of Russia.	205

IV. HISTORICAL ANTHOLOGY

<i>Jean de Léry.</i> Travel history in Brazil (excerpts). Translated from the French, foreword and comments by Tatiana Goncharova.	220
--	-----

V. REVIEWS

<i>Sergeev V. V.</i> Review on the book: Sinegubov S. N., Shilov S. P. Kaiser Germany – United Kingdom – Russia: alternatives and realities of the military-naval relations in 1897–1906. Saint-Petersburg: OOO IC «Ostrov» Publ., 2016. – 320 p., illustrations.	232
<i>Smolin A. V.</i> Soviet Russia and the West since October 1917. Review on the book: N. E. Bystrova. «The Russian question» in 1917–1920: Soviet Russia and the Great Powers. Moscow: Institute of Russian history RAN: Center for Humanitarian initiatives, 2016. – 368 p.	238

VI. CHRONICLE

Conferences organized by the Department of Modern and Contemporary History (April – September 2016)	243
<i>Arzamastseva E. N.</i> On the activities of the Student’s Scientific Society “Novist” in 2015/2016 Academic Year.	260
Birthday (O. Sokolov)..	267
Bibliography of publications of Assistant Professor O. Sokolov /compiler T. Goncharova/.	270
 <i>Requirements for submitting materials to the journal.</i>	 274